AFTER MINSK 2: NEXT STEPS FOR PEACE IN UKRAINE – ANALYSIS

By Hubertus Hoffmann

The agreement in Minsk by Angela Merkel, Francois Holland and Petro Poroschenko with Vladimir Putin is a success of persistent diplomacy, with more agreements to be added soon to create durable peace in Ukraine and a reset of the damaged relations of Russia with the West.

 After very long discussions over night they agreed in a Minsk 2 document on nine elements: 

Most important a new ceasefire commencing February 15. 

Heavy weapons to be pulled out from conflict zones, beginning on February 17 and completed in two weeks. 

All prisoners to be released. 

Amnesty for those involved in fighting. 

Withdrawal of all foreign armed formations, weapons and mercenaries from Ukrainian territory. Disarmament of all illegal groups Ukraine to allow resumption of normal life in rebel areas, by lifting restrictions. Constitutional reform to enable decentralisation for rebel regions by the end of 2015. 

Ukraine to control border with Russia if conditions met by the end of 2015. 

 Minsk 2 shows that peace and a reset of Russian-Ukrainian and Russian-Western relations are still possible when both sides look for a compromise based on international law and best practices in Europe and agree not to change any border in Europe by force.

The ultra-nationalists on both sides will be disappointed, but we belief only in a broader political compromise is in the national interests of Ukraine, the Russian Federation, the EU and the international community.

 After several open and controversial talks since June 2014 with representatives from all sides, including Ukraine, Russia, the EU and member states, we put forward concrete proposals in October 2014 to solve the Ukraine crisis in a peaceful and responsible way in a White Paper Ukraine for broader discussions with inputs from all sides involved.

 We believe that the current focus on the new Minsk 2 agreement is a too limited approach.

ПОСЛЕ МИНСКА II: СЛЕДУЮЩИЕ ШАГИ К УСТАНОВЛЕНИЮ МИРА НА УКРАИНЕ – АНАЛИЗ ДЕЙСТВИЙ

Губерт Хоффман

Соглашение, подписанное в Минске Ангелой Меркель, Франсуа Олландом, Петром Порошенко и Владимиром Путиным является успехом неуклонной дипломатии, дополненной принятием большого количества соглашений для создания устойчивого мира на Украине и восстановления испорченных отношений между Россией и Западом. 

После долгих переговоров в течение ночи они согласовали 2 документа в Минске II по 9 пунктам: 

Самое важное – возобновившиеся боевые действия, которые имели место 15 февраля.

Вывести за 2 недели тяжелое оружие из горячих точек с боевыми действиями, начавшимися 17 февраля.

Освободить всех заключенных 

Дать амнистию вовлеченным в боевые действия. 

Вывести все иностранные вооруженные формирования, оружие, наемные войска с украинской территории. Обезоружить все незаконные формирования Украины с целью возвращения к нормальной жизни в мятежных районах путем снятия ограничений. Провести конституционную реформу в мятежных районах с целью обеспечения децентрализации к концу 2015 года.     

Контролировать границы Украины и России, если будут выполнены условия к концу 2015 года. 

Минск II демонстрирует, что мир и вероятность восстановления российско-украинских и российско-западных отношений до сих пор есть, если обе стороны ищут компромисс, основанный на международном праве и мировом опыте Европы, и согласны не менять границы Европы силой.  

Крайние националисты обеих сторон будут разочарованы, но мы верим только в то, что полный политический компромисс представляет общегосударственный интерес Украины, Российской Федерации, Европейского союза и международного общества. 

 После нескольких открытых и полемических диалогов,  проводимых с июня 2014 года, с представителями всех заинтересованных сторон, включая Украину, Россию, ЕС и государств-участников, в октябре 2014 года мы выдвинули конкретные предложения в правительственном документе «Белая книга» по выходу Украины из кризиса и ее становления на мирный и внушающий доверие путь с целью проведения открытых переговоров со всеми вовлеченными лицами. 

